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RG - 0002.P.XLIV.2014           

           

P R O T O K Ó Ł   NR   XLIV/ 2014 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 26 czerwca 2014 r. 

 

Punkt 1.   
Otwarcie Sesji. 

Punkt 2.  

Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4.   
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5. 

Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2013 rok  

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 2013 

r., 

b) odczytanie   uchwały   Składu   Orzekającego   Regionalnej   Izby   

Obrachunkowej  w   Poznaniu  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonym  

przez  Wójta  Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok, 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2013 r., 

oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2013 rok, 

d) odczytanie   uchwały   Składu   Orzekającego   Regionalnej   Izby   

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 

e) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto                       

n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 

komunalnego Gminy Nowe Miasto n. Wartą, 

f) podjęcie   uchwały   w   sprawie   zatwierdzenia   sprawozdania   finansowego                   

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za rok 

2013, 

g) podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  absolutorium                  

z  tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. 

Punkt 8.   

Interpelacje Radnych. 

Punkt 9.   

Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 10.   
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XLIV Sesję Rady Gminy i powitał Radnych 

Gminy, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy stan 15 Radnych, obecnych                     

jest 14 Radnych, w związku z powyższym, podjęte uchwały będą prawomocne. 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

 Przewodniczący odczytał porządek obrad, po czym poinformował, że porządek obrad 

ulegnie zmianie, gdyż jest propozycja wprowadzenia dodatkowych uchwał. Jest to uchwała 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  Nowe Miasto nad Wartą na rok 2014”, 

kolejno uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2014 oraz uchwałę 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 

2014-2017. Radni jednogłośnie przychylili się do wprowadzenia zmian w porządku obrad.                  

W związku z powyższym porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 

Punkt 4.   
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5. 

Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7.  

Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  Nowe 

Miasto nad Wartą na rok 2014”.  

Punkt 8. 

Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2014. 

Punkt 9. 

Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 2014-2017. 

Punkt 10. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2013 rok  

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 2013 r., 

b) odczytanie   uchwały   Składu   Orzekającego   Regionalnej   Izby   Obrachunkowej   

w   Poznaniu  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok, 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2013 r., oraz 

wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2013 rok, 

d) odczytanie   uchwały   Składu   Orzekającego   Regionalnej   Izby   Obrachunkowej   

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

e) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą, 

sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy 

Nowe Miasto n. Wartą, 

f) podjęcie   uchwały   w   sprawie   zatwierdzenia   sprawozdania   finansowego                   

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za rok 2013, 
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g) podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  absolutorium                      

z  tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. 

Punkt 11. 

Interpelacje Radnych. 

Punkt 12. 

Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 13.  

Zamknięcie sesji. 

 

Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

 Przewodniczący poinformował, że każdy protokół z Sesji tradycyjnie  zamieszczany jest 

na stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący proponował przyjęcie protokołów.                  

Protokół z XLII Sesji- został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 1 wstrzymujący. 

Kolejno przyjęto Protokół z XLIII Nadzwyczajnej Sesji- został przyjęty 12 głosami za,              

0 głosów przeciwnych, 2 wstrzymujące. 

 

Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

 Przewodniczący pan Janusz Janicki informował, że wpłynęły kolejne wnioski,                            

ale omawiane będą one na kolejnej komisji, Przewodniczący chciały odnieść się do spraw 

oświatowych, a dokładniej w sprawie wyników jakie osiągnęły szkoły z terenu Gminy Nowe 

Miasto nad Wartą. Wyniki z roku 2013/2014  w pełni satysfakcjonują Przewodniczącego. 

Kontrowersyjne wypowiedzi Przewodniczącego z lat poprzednich być może po części 

przyczyniły się do tego, że te wyniki podniosły się. Przewodniczący wyraził zdanie, że praca 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, raporty, oraz dyskusje jakie były prowadzone podczas 

posiedzeń wspólnych komisji przyniosły efekty. Pan Janicki wyraził nadzieję, że tym tropem 

wspólnie z Przewodniczącym Komisji Oświaty będzie Rada podążała, a te wyniki będą cieszyły. 

Pan Janicki zawiadomił, że kiedyś Rada uzgodniła, że systematycznie będzie uzupełniać sieć 

komputerową oraz wyposażenie szkół w sprzęty komputerowe. Pewna kwota została już 

zabezpieczona na Zespół Szkół w Chociczy. Przewodniczący złoży wniosek formalny                         

o wprowadzenie do budżetu gminy środków na ten cel. Przewodniczący poinformował, że 

proponowałby przeznaczyć te środki na wyposażenie pracowni komputerowej tej szkoły która 

osiągnęła wyniki na innych polach niż na polu wychowawczym, czy opiekuńczym. Chodzi                   

o wyniki w nauce. Na kolejnej Sesji Przewodniczący zaproponuje, zgodnie z wnioskiem pani 

Dyrektor, 20 tys. zł przeznaczyć na wymianę sprzętu komputerowego dla Zespół Szkół w Klęce. 

Szkoła osiągnęła najwyższe wyniki w nauce przy średniej krajowej 25 punktów osiągnęła 27 

punktów.  

Radni przychylili się do propozycji pana Przewodniczącego.   

 Radny Artur Borkowski, wyraził zdanie, że idea jest jak najbardziej słuszna, tym 

bardziej, że spowoduje to wewnątrzgminną rywalizację między szkołami, taką zdrową 

rywalizację, która będzie rzutowała na przyszłość. Jest to jak najbardziej słuszny cel.   

     

Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 Wójt proponował nawiązanie do trzech uchwał, które będą podjęte na dzisiejszej sesji.        

Są zabezpieczone środki, na realizację programów Ośrodka Pomocy Społecznej i Domu 

Samopomocy w Chromcu, na transport publiczny- na linię autobusową. Wójt dodał, że niewiele 

osób korzysta z tej komunikacji, jest to nieopłacalne. Trzecią sprawą są zabezpieczone środki na 

zakup samochodu ciężkiego, strażackiego dla OSP Nowe Miasto n. Wartą. Wójt dodał,                       

że bardziej szczegółowo zmiany w budżecie omówi pani Skarbnik.      
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Ad 7) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  

Nowe Miasto nad Wartą na rok 2014”. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, a następnie otworzył dyskusję. 

  Radny Jacek Nyczke, pytał czy jeżeli środki przeznaczone na bezdomność 

zwierząt nie zostaną wykorzystane to czy przechodzą na następny rok, co się będzie z 

tymi pieniędzmi działo. 

 Pani Skarbnik informowała, że  wracają one do budżetu.  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania za 

podjęciem uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 

„wstrzymujących”.  

► Uchwała Nr XLIV/254/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 czerwca 2014r., 

wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 8) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2014. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich, po czym Przewodniczący otworzył 

dyskusję. 

  Radny Juliusz Twardowski, pytał na jak długo wystarczą środki zabezpieczone na 

komunikację autobusową.  

Wójt informował, że ta kwota zabezpieczona powinna już wystarczyć. Wójt dodał,                  

że w ostatnim czasie sprawdził ile przez Chocicze przejeżdża pociągów w kierunku 

Jarocina i Poznania i wyszło, że niemalże co godzinę jeździ pociąg.  Okazuje się,                       

że z transportu drogowego mało kto korzysta.  

  Radny Marek Mroziński,  informował, że nie był obecny na komisji, więc pytał                

o zasadność podniesienia dotacji dla OSP Nowe Miasto na zakup samochodu ciężkiego. 

Radny dodał, że to nie jest koniec, ponieważ za chwilę Straż z Nowego Miasta przyjdzie 

po środki na doposażenie, na ubezpieczenie i inne koszty związane ze sprowadzeniem 

auta.  

 Wójt informował Radnego, że różnica pomiędzy samochodem średnim a ciężkim 

jest niecałe 100 tys. zł, a wartość operacyjna tego samochodu jest kolosalna. Samochód 

ciężki ma większy zbiornik, ma większą siłę rażenia jeżeli chodzi o wydajność. 

Fachowcy uważają, że lepiej wydać trochę więcej ale na konkretny samochód,  dlatego 

Wójt zdecydował, o zakupie samochodu ciężkiego. Umowa jest taka, że połowę środków 

na zakup gwarantuje budżet, a połowę państwo. Trzeba się przymierzyć do kwoty 800 

tys. zł. 4 jednostki te auta dostały jeżeli ktoś nie kupi to wchodzi inna gmina, taka jest 

zasada. To auto które jest na stanie OSP Nowe Miasto nie ma nawet motopompy, bez 

wątpienia jest to drogo, ale to dla społeczności.  

 Radny Mroziński wyraził zdanie, że OSP Klęka zbierała 100 tys. zł aby auto 

zakupić, a Nowe Miasto tylko dostaje pieniądze, nie starają się sami. Radny informował, 

że absolutnie nie jest przeciwny zakupu tego samochodu, ale boli, że jedna jednostka się 

tak stara a druga przychodzi tylko z wnioskami do Wójta.  

  Radny Wincenty Pawelczyk, zawiadomił, że jego zdaniem na zakończenie tej 

kadencji nie ma co się kłócić i wypominać sobie, należ dać te pieniądze OSP Nowe 

Miasto dla dobra wspólnego.  

  Radna Julia Rzepka, informowała, że Radnego Mrozińskiego nie było na ostatniej 

komisji, a wtedy Rada wyraziła też swoje zdanie w tym temacie, Radna dodała, że pan 

Mroziński ma bardzo dużo racji w tym co mówi.  
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 Sołtys wsi Klęka pan Grzegorz Gogulski wyraził zdanie, że dobrze, że te dwa samochody 

porządne będą, ale tak jak powiedział Radny Mroziński ten drugi zakupiony zostanie 

trochę niesprawiedliwie w stosunku do OSP Klęka.  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania za 

podjęciem uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 2 głosy 

„wstrzymujące”.  

► Uchwała Nr XLIV/255/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 czerwca 2014 

r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 9) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 2014-2017. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich, po czym w związku z brakiem pytań 

Przewodniczący przeszedł do głosowania za podjęciem uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 2 głosy 

„wstrzymujące”.  

► Uchwała Nr XLIV/256/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 czerwca 2014 

r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 10) Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2013 rok. 

a)  przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania  budżetu 

 Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 2013 r., 

 Głos w tym punkcie zajęła pani Elżbieta Mnich - Skarbnik gminy, która wyczerpująco 

omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2013, bilans organu, bilans jednostki, bilans 

rachunku zysku i strat. Pani Mnich poinformowała, że najważniejszym dla budżetu, dla 

przedstawienia sytuacji finansowej jest bilans z wykonania budżetu. Jak się porówna 

sprawozdanie opisowe z bilansem z wykonania budżetu to wszystko musi się zgodnie pokrywać.     

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

b)  odczytanie   uchwały   Składu   Orzekającego   Regionalnej   Izby   Obrachunkowej  

 w   Poznaniu  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonym   przez  Wójta  Gminy 

 sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok, 

 Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Janusz Janicki, który odczytał 

uchwałę  Składu   Orzekającego   Regionalnej   Izby   Obrachunkowej   w   Poznaniu  w  sprawie  

wyrażenia  opinii  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy za 2013 rok – Nr 0955/32/10/Ln/2014 z dnia 26 maja 2014 roku. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

c)  odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2013 r., 

 oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

 budżetu za 2013 rok, 

 Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Marek Banaszak, 

który odczytał opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2013 r., oraz wniosek 

o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu  za 2013 rok. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

d)  odczytanie uchwały   Składu   Orzekającego   Regionalnej   Izby  Obrachunkowej 

 w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

 Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Janusz Janicki, który odczytał 

uchwałę  Nr 0955/32/10/Ln/2014 Składu   Orzekającego   Regionalnej   Izby   Obrachunkowej   
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w Poznaniu z dnia 26 maja 2014r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Nowe Miasto nad Wartą z tytułu wykonania budżetu za rok 2013.    

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

e)  dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto                          

 n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 

 komunalnego Gminy Nowe Miasto n. Wartą, 

  Głos w tym punkcie jako pierwszy zajął Przewodniczący Rady pan Janusz 

Janicki, który wyraził opinię, że jako Radny, jako mieszkaniec gminy Nowe Miasto 

ocenia zeszło roczny budżet prawidłowo. Został wykonany właściwie, z jednej strony 

można by się zastanawiać dlaczego tyle nowelizacji tego budżetu a z drugiej dobrze, że 

jest ich aż tyle, bo dobrze że Rada jest elastyczna i dostosowuje budżet do potrzeb 

mieszkańców. Przewodniczący wyraził zdanie, że byłby zadowolony gdyby jeszcze 

większe nakłady były kierowane na infrastrukturę drogową, na chodniki, co ma już swoje 

odbicie w budżecie który jest obecnie realizowany na 2014 rok. Przewodniczący chciałby 

aby ta tendencja, na infrastrukturę była większa, aby wyższe środki na drogi, chodniki 

planować w kolejnych budżetach. 

  Radny Wincenty Pawelczyk przychylił się do swojej opinii z roku poprzedniego, 

że duet w osobie pani Skarbnik i pana Wójta tworzą budżet ostrożny, a czytając takie 

sprawozdanie to koledzy radni z innych gmin mogą pozazdrościć, mogą się na budżecie 

gminy Nowe Miasto n. Wartą wzorować. Bez wątpienia jest to budżet ostrożny, ale niech 

tak będzie, niech tak zostanie, byle tak dalej.  

  Radny Artur Borkowski, poinformował, że chyli czoła współpracy pani Skarbnik                        

z panem Wójtem. Każdy zauważa, że wiele tematów które są w budżecie i są realizowane 

przez gminę jest dyskutowane i jeżeli Rada się z czym nie zgadza to są one na bieżąco 

dyskutowane. Zmiany w budżecie są konsultowane zawsze z Radą oznacza to, że jeżeli 

Rada jest za pewną zmianą to znaczy, że jest to dla dobra wspólnego i w zgodzie z całą 

Radą- nie tylko z jednostkami. Radny zwrócił się do pani Skarbnik z pytaniami, 

dotyczącym programu Comenius, gdzie zostało 25 tys. zł. Radny pytał czy szkoła 

znalazła już przeznaczenie tych środków, czy to już z góry jest narzucone na co te środki 

mają zostać wydatkowane. Radny dodał, że nie wiąże tego z wypowiedzią pana 

Przewodniczącego odnośnie dofinansowania zakupu sprzętu komputerowego do tej 

szkoły. Radny pytał o to ponieważ całkiem niedawno były zabezpieczone pieniądze na 

wymianę międzynarodową dzieci, i czy właśnie a propos tego nie można tych środków                   

z Comeniusa przeznaczyć na ta wymianę.  

 Pani Skarbnik informowała Radnego, że w umowie która została podpisana na 

realizację programu Comenius, było zawarte, że otrzymuje się 80 % na początku umowy, 

a 20 % na zakończenie całości zadania. Zadanie jest realizowane w 2013 roku a kończy 

się w 2015 roku. Pani Dyrektor podzieliła te pieniądze na poszczególne paragrafy.                   

To 80 %, które otrzymano w roku ubiegłym pani Dyrektor nie była w stanie wydać, bo to 

było jakoś jesienią. Natomiast w tym roku te pieniądze które zostały na rachunku już są 

zaplanowane. Praktycznie, jest to zaplanowane na pomoce naukowe, na materiały na 

ubezpieczenia, ponieważ będzie też wyjazd nauczycieli z dziećmi. Pani Dyrektor starając 

się o środki, musiała już wypisać na jaki cel zostaną one przeznaczone, więc są to środki 

już z konkretnym przeznaczeniem.  

 Następnie Radny Borkowski pytał, czy mienie Gminy które jest zawarte w 

sprawozdaniu to mówimy też o  gruntach Gminnych.  

 Pani Skarbnik zawiadomiła, że w skład mienia gminy wchodzą również grunty 

będące własnością Gminy.  
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 Radny Borkowski pytał na jakich zasadach Gmina udziela pożyczek z budżetu 

gminy. Radny dodał, że jak dobrze się orientuje, pożyczki takie mogą być udzielane 

tylko jednostkom własnym Gminy. 

 Pani Mnich zawiadomiła, że pożyczki mogą być udzielane jednostkom 

podległym, na krótki okres spłaty, na rok. Gmina nie żąda odsetek od takich pożyczek, 

byłby to dla pożyczkobiorcy ciężar, gmina może coś takiego zrobić, ale nie do końca 

byłoby to moralne.  

 Radny pytał również w jakiej wysokości Gmina płaci karę dla Spółdzielni 

Mieszkaniowej za dłużników.  

 Pani Skarbnik informowała, że jest to zawarte w sprawozdaniu, jest to kwota 

5 400,00 zł dla osoby fizycznej i 56 000,00 zł dla Spółdzielni Mieszkaniowej.                       

Można przyjąć, że podobna kwota była w roku 2012.  

  Radna Zofia Kędziora, zwróciła się z pytaniem dotyczącym 20stej strony                            

w sprawozdaniu pkt. 5 i pkt. 6 gdzie są dwie kwoty kar naliczonych: 15 500,00 zł                        

i 6 580,00 zł. Radna chciałaby się dowiedzieć przez jakie instytucje te kary zostały 

naliczone i jeśli chodzi o oczyszczalnię ścieków to za co to było naliczone.  

 Wójt informował, że kary nakłada legalnie prowadzącym działalność w zakresie 

ochrony środowiska, jeżeli Gmina przekroczy ilość zrzutu wód z oczyszczalni 

wynikający z pozwolenia wodno-prawnego to musi zapłacić karę. Konsekwencją tego 

było to, że Gmina postarała się o nowe pozwolenie wodno-prawne, które pozyskała,                        

i zmieniono te warunki, ponieważ dołączają się kolejne ulice, kolejne budynki 

mieszkalne, a o przekroczeniu gmina dowiedziała się z końcem roku. Kara została 

opłacona i dokumenty odpowiednie załatwione.  

Jeżeli chodzi o kwotę 15 500,00 zł, to jest to sprawa smutnej rzeczywistości na styku                 

z polityką. Była taka sytuacja w roku ubiegłym, jedna z urzędniczek poszła na urlop 

macierzyński, druga osoba ją zastąpiła i zawieruszył się wniosek o wydanie decyzji celu 

publicznego, decyzji na położenie kilkudziesięciu metrów gazociągu do budującego się 

zespołu budynków. Wniosek był już przeterminowany, Gmina zrobiła sprawozdanie                  

do Wojewody w którym wykazała to zaniechanie z wyjaśnieniem. Pani która 

sprawozdanie wykonywała była uczciwa, a być może należało w sprawozdaniu o tym w 

ogóle nie pisać, ale urzędnik z natury jest uczciwy. Wojewoda nałożył na Urząd karę 

11 000,00 zł, napisane zostało odwołanie, otrzymano z PGNiG pismo w którym 

oświadczyli, że w żaden sposób nie miało to wpływu na sprzedaż gazu, więc żadnej 

szkody nie ponieśli i żadnych roszczeń nie mają, ale to nie pomogło. Odwołano się do 

Ministra Budownictwa, pan Sławomir Nowak, przeczytał pisma i dołożył do tej kwoty 

kolejne 4 tysiące i wyszło 15 000,00 zł. Gmina odwołała się do NSA, ale po miesiącu już 

przyszedł wyrok podtrzymujący decyzję pana Ministra i trzeba było zapłacić. 

  Radny Jacek Nyczke informował, że wielokrotnie mówione było, że należy 

zwiększyć ściągalność za opłaty za wodę, podatki, Radny informował, że analizował 

ściągalność i w 2012 i w 2013 roku jest duża poprawa, w ubiegłym roku ściągnięto 

280 324, 00 zł zaległych podatków, a w 2012 roku tylko 121 000,00 zł. Wiec jest 

znaczna poprawa.  

 Wójt zawiadomił Radnego, że z podatkami jest o tyle łatwiej, że idzie                          

to bezpośrednio do Urzędu Skarbowego, a jeżeli chodzi o wodę, ścieki i śmieci to są to 

umowy cywilno-prawne, szczególnie woda i ścieki i muszą zapaść wyroki sądowe.  
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f)  podjęcie   uchwały   w   sprawie   zatwierdzenia   sprawozdania   finansowego 

 oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za rok 

 2013, 

 Po stwierdzeniu, że nie ma więcej uwag Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem. Przewodniczący Rady przypomniał Radnym, że podjęcie uchwały zapada 

zwykłą większością głosów ustawowego składu Rady po czym zaproponował podjęcie uchwały. 

 Za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia   sprawozdania   finansowego   oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za rok 2013, opowiedziało się 

14 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”.  

► Uchwała Nr XLIV/257/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 czerwca 2014 

r., stanowi załącznik do protokołu. 

 

g)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  absolutorium                      

 z  tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. 

 Przewodniczący Rady przypomniał Radnym, że podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium zapada bezwzględną większością głosów ustawowego składu 

Rady. Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i poddał ją pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 

„wstrzymujących”.  

► Uchwała Nr XLIV/258/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 czerwca 2014 

r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 Po podjęciu uchwały Radni, Sołtysi oraz zaproszeniu goście nagrodzili pana Wójta  

brawami, po czym Przewodniczący wraz z Wiceprzewodniczącą wręczyli Wójtowi i pani 

Skarbnik kwiaty. 

Przewodniczący pan Janusz Janicki podziękował i pogratulował kolejnego XXIV absolutorium 

Wójtowi Gminy. 

 Wójt Aleksander Podemski podziękował za udzielone absolutorium, oraz dodał                         

że podziękowania należą się wszystkim podległym działom za współpracę, oraz pani Skarbnik 

która budżet konstruuje i nadzoruje. 

 

Ad 11) Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 

kolejnego. 

 

Ad 12) Wolne głosy i wnioski. 

 Jako pierwszy głos zabrał pan Wójt, który informował, że zakończyły się procedury 

przetargowe, prace za chwilę zostaną rozpoczęte, ostatnio został rozstrzygnięty przetarg 

na budowę gazociągu, jest to kwota 240 tys. zł wykonawcą będzie firma DroBud. 

Kwestie drogowe również zostały rozstrzygnięte, ruszą roboty w Boguszynie,                          

w Stramnicach, na ulicy Gancarskiej. Opóźniają się tylko prace związane z budową 

placów zabaw, ale wkrótce zostaną zrealizowane. W programach operacyjnych zostały 

pieniądze na drogi, być może będzie coś realizowane. Wójt zawiadomił także, że w dniu 

dzisiejszym mieszkańcy Klęki zwrócili się z wnioskiem o budowę chodnika przy drodze 

która ma być wybudowana w najbliższym czasie, tuż przy ogródkach działkowych. Pan 

Aleksander Podemski informował, że trudno wykonać tam chodnik, ponieważ droga 

która będzie tam robiona jest dość wąska, będzie trochę szerzej, ale będzie tam wariant 

ustąpienia pierwszeństwa pojazdom z przeciwka, a ruch tam jest naprawdę niewielki.  
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 Radny Juliusz Twardowski, informował, że dostał informację z prośbą o interwencję na 

zdrojach, gdzie jest dużo suchych gałęzi. Mieszkańcy prosili o ich usunięcie, może za 

pomocą straży pożarnej. 

 Wójt informował, że skontaktuje się ze Środą Wlkp. i poprosi o wysięgnik. 

 Radny pytał również czy a propos zadłużeń mieszkańców, Gmina ma możliwość 

nawiązania kontaktu z Krajowym Rejestrem Długów.  

 Pani Skarbnik informowała, że Gmina ma taką możliwość. Wójt informował,                  

że większość tych zadłużonych już w tych rejestrach jest. Jest to niedrogie rozwiązanie,   

a i skuteczne, tylko większość z tych zadłużonych osób już w tym rejestrze się znajduje                     

i mało sobie coś z tego robią.  

  Radna Julia Rzepka, zapraszała na imprezę środowiskową finansowaną z budżetu 

gminy, ze środków Stowarzyszenia Miłośników Nowomiejskich oraz ze środków 

Powiatu pn. Gardłoryki.  Impreza odbędzie się w sobotę o 15:30, Radna serdecznie 

zapraszała.  

  Radny Marek Mroziński, prosił o porządną naprawę chodnika, ścieżki rowerowej, 

który został uszkodzony przez firmę która wycinała gałęzie. Chodnik został naprawiony, 

ale zdaniem Radnego nie dokładnie, pan Mroziński prosił o naprawę z zaoszczędzonych 

pieniędzy z dróg.  

 Ponadto Radny pytał czy droga która będzie wykonywana w Klęce na osiedlu 

może być przeciągnięta jeszcze 20 metrów dalej.  

 Wójt informował Radnego, że rozwiąże sprawę ze ścieżką rowerową, chodnik 

zostanie naprawiony bo rzeczywiście firma która szkodę miła naprawić nie zrobiła tego 

prawidłowo. A droga będzie przeciągnięta kilka metrów dalej.  

  Mieszkaniec Nowego Miasta pan Paweł Marciniak gratulował Wójtowi uzyskania 

absolutorium, wyraził zdanie, że jest ono w pełni zasłużone, ponieważ mamy w budżecie 

dość sporą nadwyżkę budżetową. Pan Marciniak zwrócił uwagę, że jest popełniony błąd 

na tablicach informacyjnych opisujących ciekawe tereny naszej gminy. Pan Marciniak 

prosił o sprawdzenie błędu ponieważ jest to fałszowanie danych historycznych. 

  Pani Krystyna Muzolf, Dyrektor Biblioteki zachęcała do zakupu wydawnictwa                   

z Bydgoszczy, jest to album ilustrujący krajobraz parku krajobrazowego Żerkowsko 

Czeszewskiego.  

  Sołtys wsi Chwalęcin pani Violetta Rajczyk zapraszała na festyn rodzinny do 

Chwalęcina który odbędzie się dnia 6 lipca br.  

 

Ad 13)  Zamknięcie sesji. 

O godzinie 18
30 

Przewodniczący zamknął XLIV Sesję Absolutoryjną. 

 

Protokołowała                  Zatwierdził 

Podinspektor ds. Rady Gminy            Przewodniczący Rady Gminy 

Julita Ciarcińska-Wachowiak           /-/ Janusz Janicki 


